
IZJAVA  SUPERVIZORA  ZA  BRCKO
HENRI L. KLARKA
Zadovoljstvo mi je sto sam u Brckom, kao i to sto imam priliku
da se sretnem sa vama ubrzo nakon mog dolaska u Brcko. Ljudi u
Distriktu  su  postigli  mnogo  od  zavrsetka  rata.  Njihova
dostignuca su jos znacajnija imajuci na umu zucna neslaganja
oko buducnosti ovog podrucja nakon rata. Uvjeravam vas da su
ova dostignuca priznata u mnogim glavnim gradovima u svijetu.
Brcko funkcionise bez poteskoca pod novom strukturom Vlade i
sa  novom  Skupstinom  vec  godinu  dana.  Sada  ima  i  novo,
restruktuirano pravosudje. Usvojen je i budzet Distrikta, koji
obezbjedjuje odgovornu finansijsku osnovu za usluge koje Vlada
pruza gradjanima.

Mnogi novi zakoni su pripremljeni i usvojeni, a jos mnogo
zakona je pred nama. Ovo su osnovne promjene i one su velika
dostignuca.  One  su  pokazatelj  bliske  saradnje  izmedju
predstavnika gradjana Brcko Distrikta i mojih prethodnika.

Kao  i  moji  predhodnici,  ja  sam  ovdje  da  pomognem
implementaciju odluka Arbitraznog tribunala, koji je i stvorio
Distrikt,  i  koji  je  nalozio  odredjene  reforme  koje  su
neophodne da bi se obezbijedila pravedna i napredna buducnost
za gradjane Distrikta. Ja ovdje takodje predstavljam Visokog
predstavnika  za  Bosnu  i  Hercegovinu.  Cast  mi  je  imati
mogucnost  da  izvrsavam  te  odgovornosti.

Jos mnogo toga je pred nama. Na mnogim pitanjima cemo raditi
istovremeno, ali bih zelio pomenuti tri oblasti koje ce biti
prioritet: povratak raseljenih osoba, reforma obrazovanja i
ekonomska reforma.

Prosle godine, Brcko je dalo odlican primjer ostatku Bosne i
Hercegovine omogucujuci 5000 lica da se vrate svojim domovima
u  Distriktu.  Ove  godine  bismo  trebali  postici  i  bolje

https://www.ohr.int/izjava-supervizora-za-brcko-henri-l-klarka/
https://www.ohr.int/izjava-supervizora-za-brcko-henri-l-klarka/


rezultate. Do sada se u 2001. godini ostvarilo 1124 povratka.
Ali Brcko nije usamljeno u ovome. U Sarajevu su mi rekli
prosle sedmice da se broj manjinskih povrataka ubrzano uvecava
u citavoj zemlji. Ovo podrazumijeva i povrtak u Federaciju. Ja
se nadam da ce ovo olaksati raseljenim licima koji su trenutno
u Brckom da se vrate kuci u Federaciju.

Povratak je osnovni faktor u procesu pomirenja. Ljudi cije
kuce su nepravedno oduzete trebaju dobiti svoje kuce nazad.
Raseljene osobe koje mozda zauzimaju ove kuce takodje imaju
potrebe koje moramo imati na umu, ali na kraju, ipak, i oni ce
morati postovati opravdane zahtjeve za povrat imovine.

Buducnost  svake  zemlje  zavisi  od  obrazovanja.  Djeci  Brcko
Distrikta  treba  moderan  nastavni  plan  i  program  i  uslovi
skolovanja koji ce im omoguciti da uspiju u svijetu i koji ce
doprinijeti  njihovom  pomirenju  sa  svojim  susjedima.  Mnogo
napora je vec ulozeno u pravljenje novog zakona o obrazovanju
i  o  njemu  se  takodje  raspravljalo  u  javnosti.  Nacionalni
interesi ce se postovati u onim predmetima nastavnog plana i
programa  koji  direktno  uticu  na  ove  interese.  Ipak,  nasi
najbitniji ciljevi u obrazovanju moraju biti u sluzbi potreba
nase djece u buducnosti, a ne politika iz proslosti.

Ocekujem da cu veliki dio svog vremena posvetiti ekonomskim
reformama,  i  nastojanjima  u  smislu  ekonomskog  razvoja.
Restruktuiranje  Vladinih  institucija  Brckog  je  bio  veoma
znacajan preduslov za razvoj klime koja ce biti povoljna za
nova preduzeca i poslovanje, i sada je vrijeme da se krene
naprijed sa pripremama i donosenjem novih zakona koji se ticu
ekonomije.

Jedan od glavnih koraka koje moramo poduzeti jeste poreska
reforma;  smanjiti  teret  prema  pojedincima  i  preduzecima  a
istovremeno  uvecavajuci  efikasnost  i  pravicno  sakupljanje
prihoda.

Privatizacija  je  drugi  glavni  korak;  povecati  efikasnost



javnih preduzeca i privuci ulaganje. Moramo takodje ojacati i
veliki  poljoprivredni  sektor  Distrikta.  Moramo  promovisati
malu privredu, jer je to najsigurniji put prema smanjenju
nezaposlenosti.

Zajedno sa zvanicnicima Distrikta, imamo mnogo toga na dnevnom
redu. Ipak, ja sam veoma optimistican. Postojala je velika
zainteresovanost i podrska od strane medjunarodnih faktora, a
ja cu dati sve od sebe da se to jos vise intenzivira. Takodje
cemo  nastaviti  dalje  promovisati  razumijevanje  i  saradnju
izmedju Distrikta i oba Entiteta na obostranu dobrobit. I
najvaznije od svega, uvjeren sam da cu imati blisku saradnju i
ucesce  javnosti  sto  je  i  proizvelo  velika  dostignuca  u
proteklih par godina.
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Ambasador Clarke je u drzavnoj sluzbi duze od 35 godina. Nakon
vojne sluzbe, postao je duznosnik za vanjske poslove u State
Department-u Sjedinjenih Americkih Drzava. U toku veceg dijela
svoje karijere specijalizirao se za pitanja istocne Evrope,
Sovjetskog Saveza i ekonomska pitanja.

Ambasador Clarke bio je sef Ekonomskog odjela u ambasadama
Sjedinjenih Americkih Drzava u Moskvi i Tel Avivu. Bio je
zamjenik ambasadora u Bukurestu i prvi americki ambasador u
Uzbekistanu, gdje je uspostavio prvu stalnu ambasadu. Od tada
radi  kao  visi  savjetnik  za  restituciju  imovine  u  State
Department-u na pitanjima imovine koju su nezakonito oduzeli
nacististicki i komunisticki rezimi.

Ambasador  Clarke  diplomirao  je  na  Dartmouth  koledzu  i  na
Fakultetu  politickih  nauka  John  F.  Kennedy  Univerziteta
Harvard.


